



Roots in California: Concepts of Home compares and contrasts historical and contemporary definitions of home. The exhibition focuses on the complex idea of home utilizing oral histories of Mexican and Mexican American tenants of Rancho Los Cerritos between 1890 and 1930 with five stories of Mexicans and Mexican Americans living in California today.

These stories help us to reflect upon the Ranchos' role in the vast expansion of California. By recounting their memories of growing up and/or residing in the Rancho adobe house, the tenant's oral histories offer insight into their daily lives and their concepts of home. These histories provide a connection to contemporary Mexicans and Mexican Americans and their concepts of home.

Some people perceive home as a physical place, where they grew up. For others, the family and those they share their lives with are what makes them 'feel at home'. The taste of food, beloved objects, and fond memories, are other ways that people define what home means to them.

Ideas of home became more complicated, both at the Rancho and throughout the Western United States. The social, economic, and political changes caused by the Mexican American War (1846–1848) and the Mexican Revolution (1910–1920), impacted the stability of Mexicans and Mexican Americans. Mexican and Mexican American families were displaced from their homes and migration between the Mexico and the U.S. increased. During the following years, the U.S. established labor, immigration, and education policies that challenged these families and their concepts of home. These policies led them to be perceived as second-class citizens and utilized as inexpensive labor.

How has history influenced your perception of home?

Raíces en California: Conceptos de hogar *compara y contrasta las definiciones históricas y contemporáneas de hogar. La exposición se centra en la compleja idea de hogar, contrastando historias orales de inquilinos mexicanos y mexicoamericanos del Rancho Los Cerritos entre 1890 y 1930 con cinco historias de mexicanos y mexicoamericanos que viven en California en la actualidad.*

Estas historias nos ayudan a reflexionar sobre el papel del Rancho en la gran expansión de California.

Al relatar sus recuerdos de haber crecido y/o vivido en la casa de adobe del Rancho, las historias orales de los inquilinos ofrecen una visión de sus vidas cotidianas y sus conceptos de hogar. Estas historias proporcionan una conexión con los mexicanos y mexicoamericanos contemporáneos y sus conceptos de hogar.

Algunas personas perciben el hogar como un lugar físico donde crecieron. Para otros, la familia y las personas con las que comparten su vida son lo que les hace "sentirse en casa". El sabor de la comida, los objetos queridos y los recuerdos entrañables son otras formas en que las personas definen lo que significa el hogar para ellas.

Las ideas de hogar se fueron complicando tanto en el Rancho como en todo el Oeste de Estados Unidos. Los cambios sociales, económicos y políticos causados por la Guerra México-Americana (1846-1848) y la Revolución Mexicana (1910-1920) impactaron en la estabilidad de los mexicanos y los mexicoamericanos. Las familias mexicanas y mexicoamericanas fueron desplazadas de sus hogares y la migración entre México y Estados Unidos aumentó. Durante los años siguientes Estados Unidos estableció políticas laborales de inmigración y de educación que desafiaron el concepto de hogar de estas familias. Estas políticas les llevaron a ser percibidos como ciudadanos de segunda clase y utilizados como mano de obra barata.

¿Cómo ha influido la historia en su percepción del hogar?

This exhibition is funded in part by:



NATIONAL
ENDOWMENT
FOR THE
HUMANITIES

